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Tisztelt Képvisel ő Úr!

Az Ön által feltett „Bírják-e a terhelést a fővárosi kórházak a megváltozott sebészeti ügyeleti ren d
miatt?” című írásbeli kérdésre — Balog Zoltán miniszter úr megbízásából — az alábbi választ adom .

2016 . április 1-jétő l Budapesten a területi ellátási kötelezettség szerinti sebészeti ügyeleti rendszer
lépett életbe, amelynek célja a nagyobb betegbiztonság megteremtése és az akut sebészeti ellátá s
megerősítése. A változtatást megel őzően, 2015 októberétől kezdve folytak egyeztetések a központ i
ágynyilvántartásért és az ügyeleti rendért felelős Országos Mentőszolgálattal (a továbbiakban :
OMSZ), az intézményvezet őkkel, a kórházfenntartó Állami Egészségügyi Ellátó Központtal ,
valamint a szakma képvisel ő ivel .

Az ügyeleti rendben bekövetkezett változás lényege az, hogy 2016 . április 1-jétől azok az
intézmények, ahol van aktív sebészeti ellátás, az év minden napján 24 órában kötelesek fogadni a
területi ellátási kötelezettség szerint hozzájuk tartozó betegeket . Az új sebészeti ügyeleti rendszer
egyrészt azt a célt szolgálja, hogy a betegek pontosan tudják hova menjenek, ha sebészeti jellegű
problémával küzdenek, másrészt az ügyeleti ellátásban részt vevő szakembereknek is nagyobb
biztonságot ad az egyértelmű betegút. Azt, akinek nincs bejelentett lakcíme, tartózkodási helye,
esetleg hajléktalan, továbbra is az OMSZ eljárásrendjében meghatározottak alapján, a központ i
ágynyilvántartó adatai szerinti szabad sebészeti kapacitással rendelkez ő kórházba viszik . Az új
rendszerre való áttérést mind a szakma, mind az intézmények üdvözölték .

2016. május 3-án az Egészségügyért Felelős Államtitkárság újabb egyeztetést tartott az érintet t
intézmények, valamint a sebészeti osztályok vezet őivel, hogy az elmúlt id őszak tapasztalatait az
ágazati vezetéssel és a kórházfenntartóval, továbbá az OMSZ képvisel őjével közösen áttekintsék . A
résztvevők mindannyian arról számoltak be, hogy sokkal tervezhet őbb, egyenletesebb a
betegellátás, a betegek intézménybe történ ő beszállítása.

A változások jelenlegi értékelése pozitív, a kórházfenntartó két hónap elteltével fogja az addig i
tapasztalatokat kiértékelni mind pénzügyi, mind szakmai szempontból . Amennyiben konkrét
igények merülnek fel, azokkal kapcsolatban a Kormány meg fogja tenni a szükséges intézk • _ -ket .

~cp,R~1 (.,
Budapest, 2016 . május 24 .

Tisztelettel :



EMBERI ERŐFORRÁSO K
MINISZTÉRIUMA

PARLAMENTI ÁLLAMTITKÁR

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökéne k

Budapest

Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 2 . melléklet
43 . pontjában foglaltak megvalósulása érdekében mellékelten megküldöm Dr . Lukács László
György (Jobbik) országgy űlési képviselő „Bírják-e a terhelést a fővárosi kórházak a
megváltozott sebészeti ügyeleti rend miatt?” című, K/10600. számú írásbeli választ igénylő
kérdésére adott válaszomat .
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